
Protokół z XL Sesji Rady Gminy Zaklików, w dniu 26. 07. 2013 r. 

Ad. 1. 

Przewodnicząca Rady Gminy powitała radnych, sołtysów i zaproszonych gości. Stwierdziła, że na 15 

radnych, w sesji bierze udział 13 radnych. Nieobecni radni to: K. Ziemiński i J. Małagocki. Następnie 

przedstawiła porządek obrad. 

Porządek obrad XL Sesji Rady Gminy  Zaklików. 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie Wójta z okresu między sesjami. 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na rok 2013;  

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zaklików; 

c) zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Łysaków;  

d) zmiany osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych Rady Gminy 

Zaklików;  

e) wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Zaklików;  

f) nadania honorowego tytułu „Ambasador Gminy Zaklików”;  

g) ustalenia odpłatności za świadczenia w publicznych przedszkolach prowadzonych przez 

Gminę Zaklików; 

h) wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań wykraczających poza rok budżetowy 2013;  

6. Zapytania i interpelacje. 
7. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy , E. Czajka zapytała, czy radni lub Wójt maja propozycje co do zmiany 

porządku obrad. 

Zastępca Przewodniczącej Rady Gminy, W. Przywara zaproponowała, by pkt 5 „f” porządku obrad 

przenieść na miejsce pkt 5 „a”. Za zmianą numeracji głosowało 12 radnych, 1 radny był przeciw. Za 

przyjęciem porządku obrad wraz z poprawką głosowało 12 radnych, 1 radny był przeciw. 

Przyjęty porządek obrad XL Sesji Rady Gminy: 



1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie Wójta z okresu między sesjami. 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) nadania honorowego tytułu „Ambasador Gminy Zaklików”;  

b) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na rok 2013;  

c) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zaklików; 

d) zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Łysaków;  

e) zmiany osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych Rady Gminy 

Zaklików;  

f) wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Zaklików;  

g) ustalenia odpłatności za świadczenia w publicznych przedszkolach prowadzonych przez 

Gminę Zaklików; 

h) wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań wykraczających poza rok budżetowy 2013;  

6. Zapytania i interpelacje. 
7. Zamknięcie obrad. 

Ad.2.  

Protokół z XXXIX Sesji Rady Gminy przyjęty został 12 głosami „za” przy jednym głosie wstrzymującym. 

Do protokołu z XXXVIII Sesji Rady Gminy zastrzeżenia zgłosił radny M. Mach. Protokół przedstawiony 

zostanie radnym do akceptacji na następnej sesji Rady Gminy. 

Ad.3. 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała zebranych o swoim uczestnictwie w zakończeniu roku 

szkolnego w Zespole Szkół w Zdziechowicach, otrzymanym piśmie Pani Pauliny Stryjeckiej w sprawie 

remontu drogi- postanowiono ująć jako propozycja do budżetu na rok następny, rezygnacji sołtysa 

Antoniówki z pełnionej funkcji, piśmie Urzędu Marszałkowskiego w sprawie Sołeckiej Strategii 

Rozwoju Wsi Łysaków, skardze mieszkanki Zaklikowa na działalność kierownika Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Zaklikowie, przekazaniu oświadczeń majątkowych do analizy Urzędu Skarbowego. 

Ad.4.  

Sprawozdanie Wójta zostało dostarczone radnym wraz z materiałami na sesję. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła radnych o zadawanie Wójtowi pytań w sprawie 



sprawozdania.   Radny K. Oszust zapytał, czy Wójt nie rozważy wykonania krawężników na 

ulicy Murarskiej, Wójt wyjaśnił, że przy okrawężnikowaniu koszty wzrosną o ok. 15 tys. zł, 

stwierdził, że woda z ulicy nie dostanie się na posesje. Radna B. Hołody zapytała, czy będzie 

w tym roku wykonany remont ulic Cmentarnej i Łąkowej w Lipie. Kierownik referatu 

inwestycji, A. Łosek wyjaśniła, że plac budowy na ul. Łąkowej został już przekazany, na ul. 

Cmentarną ogłoszono przetarg. Radny P. Szwedo zapytał, czy droga Zaklików- Radna Góra to 

łącznik Wójt potwierdził. Radny P. Szwedo zapytał, z kim Gmina negocjowała przewozy na 

dowóz uczniów. Dyrektor GZEAS poinformowała, że zaproszenia do negocjacji wysłano do 

pana Grędy, Grota i PKS Stalowa Wola. Trasę Gielnia- Lipa- Łążek, Irena obsługiwać będzie 

PKS, trasę Karkówka- Antoniówka-  Zaklików-  Szelina- Baraki – Józefów obsługiwał będzie 

firma Pani Grot,  pozostałe trasy- firma Pana Grędy. Radna M. Drzewi zapytała, czy czworo 

dzieci z końca Lipy będzie miało zapewniony transport do szkoły, Pani dyrektor GZEAS 

wyjaśniła, że tak, będą im zrefundowane bilety. Radny M. Mach zapytał, czemu nie jest 

ogłoszony przetarg na artykuły żywnościowe do szkoły w Lipie. Dyrektor GZEAS wyjaśniła, że 

szkoła w Lipie jako jedyna nie złożyła specyfikacji.  Radny A. Grzyb zapytał  czy wykonany 

będzie plac zabaw przy Przedszkolu w Zaklikowie, Wójt poinformował, że plac zabaw będzie 

budowany, radny K. Oszust przypomniał, by zostawić miejsce na miasteczko ruchu 

drogowego. Radny M. Wróblewski zapytał ilu uczniów otrzymało stypendia szkolne na 318 

złożonych wniosków, Pani dyrektor GZEAS poinformowała, że ok. 90%. Radny M. Mach 

zapytał, czy w związku z zatwierdzeniem arkuszy organizacyjnych szkół wszyscy nauczyciele 

mają pracę. Pani dyrektor poinformowała, że w związku ze zwolnieniami nauczycieli 4 

sprawy toczą się w sądzie, 2 w Zaklikowie i 2 w Lipie. Zabezpieczono trochę godzin, w tym 

rytmikę i religię w przedszkolach. Radny M. Mach zapytał, czy prawdą jest, że SANEPID 

nałożył karę na Panią dyrektor ZS w Lipie za niedostosowanie pomieszczeń przedszkola dla 

dzieci. Wójt zapytał, czy taka informacja jest jawna. Pani radca wyjaśniła, że jeśli dotyczy 

pełnionej funkcji, informację taką można ujawnić. Pani dyrektor GZEAS poinformowała, że 

nie wie o żadnej karze nałożonej na dyrektora szkoły w Lipie. Radny J. Gajowiak zapytał, czy 

będą dowożone dzieci z Szeliny. Pani dyrektor poinformowała, że będą. Radny P. Szwedo 

zaapelował, by prace na drogach wykonywane przez RGK objęły także tereny innych 

miejscowości, nie tylko Zaklikowa. Wójt poinformował, że prace RGK wykonuje zgodnie z 

harmonogramem.  Zastępca Przewodniczącej Rady Gminy zapytała, czy jest przewidziana w 

przedszkolach rytmika. Pani dyrektor wyjaśniła, że Wójt zaproponował wprowadzenie tych 



zajęć. Zastępca Przewodniczącej Rady Gminy zapytała o kanalizację na ul. Dworcowej w 

Zaklikowie. Pani radca wyjaśniła, że wkrótce będzie ogłoszony przetarg. 

Ad. 5. 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) nadania honorowego tytułu „Ambasador Gminy Zaklików”- Zastępca Przewodniczącej 

Rady Gminy przybliżyła postać Pana Sebastiana Dolińskiego, jego zaangażowania w projekt 

MEDIA IN ACTION, pomoc w powstaniu Radia Zaklika, internetowej rozgłośni działającej w 

GOK. Następnie Pani M. Kościk przybliżyła zebranym założenia projektu, jaki został 

zrealizowany z inicjatywy Pana Dolińskiego. 

Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 4 wstrzymało się od głosu. 

b) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na rok 2013- Skarbnik Gminy, D. Puzio 

przedstawiła projekt uchwały, radny P. Szwedo poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów 

zaopiniowała projekt negatywnie. Zarzucił, że zwrot środków po inwestycjach zrealizowanych 

w ramach PROW, czyli kanalizacji w Zdziechowicach i rewitalizacji w Zdziechowicach i Lipie 

powinien wrócić na sołectwa, na których inwestycje były realizowane. Wójt był przeciwny 

takiemu postrzeganiu sprawy, stwierdził, że zwroty ze środków unijnych powinny wracać do 

budżetu i Rada powinna je rozdysponować. Radny K. Oszust zaapelował, aby poddać projekt 

pod głosowanie pomimo negatywnej opinii Komisji Budżetu. Stwierdził, że Wójta rozlicza się 

z wykonania całości budżetu. Radny M. Wróblewski złożył wniosek o wyszczególnienie w 

projekcie uchwały  wydatków inwestycyjnych na ulice Lipową i Świerkową w Lipie 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła 10 min. przerwy, w celu skonsultowania projektu 

uchwały. 

Po przerwie Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy radny P. Szwedo zgłasza wniosek           

o zmianę zapisu w projekcie uchwały. Radny P. Szwedo poinformował, że nie składa wniosku. 

Wniosek radnego M. Wróblewskiego przyjęty został jednogłośnie. Za podjęciem uchwały 

głosowało 10 radnych, 1 był przeciw, 1 wstrzymał się od głosu. W głosowaniu nie uczestniczył 

radny R. Polański, który nie wrócił po przerwie. 

 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zaklików; 

Na salę obrad wrócił radny R. Polański.  W sesji bierze udział 12 radnych. 



Komisja Budżetu i Finansów nie opiniowała projektu uchwały, uchwała podjęta została 

jednogłośnie. 

 

Radny R. Polański poprosił, by pozwolić się wypowiedzieć mieszkańcom czekającym na 

udzielenie głosu. 

Pani Kasprowicz zwróciła uwagę na konieczność remontu i koszenia poboczy przy drodze      

w Łążku. 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Paulinie Stryjeckiej, mieszkance Zaklikowa, 

która apelowała o remont i zmianę organizacji ruchu ulic Wesołej, Krzywej i Sandomierskiej. 

Wójt przyjął petycję jako wniosek do budżetu na rok następny. 

Przewodnicząca Rady Gminy opuściła obrady i przekazała prowadzenie obrad Zastępcy 

Przewodniczącej Rady Gminy, W. Przywarze. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

Ewa Czajka 

 

d) zatwierdzenia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Łysaków – uchwała została podjęta 

jednogłośnie. 

 

e) zmiany osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych Rady Gminy 

Zaklików;  

Zastępca Przewodniczącej Rady Gminy poprosiła o zgłaszanie kandydatów. 

Radny E. Szymanowski zgłosił kandydaturę radnej B. Stryjeckiej. 

Więcej kandydatów nie zgłoszono, lista kandydatów została jednogłośnie zamknięta. 

Uchwała została podjęta 11 głosami „za”, przy 1 głosie wstrzymującym. 

 

f) wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Zaklików;  

Uchwała podjęta została jednogłośnie. 

 

g) ustalenia odpłatności za świadczenia w publicznych przedszkolach prowadzonych przez 

Gminę Zaklików; 

 

Na obrady przybył radny K. Ziemiński, w sesji bierze udział 13 radnych. 



Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radny M. Wróblewski 

zaproponował, by rodzice, którzy mają w przedszkolu więcej niż jedno dziecko płacili połowę 

stawki. Za wnioskiem radnego opowiedzieli się wszyscy radni. Uchwała wraz z poprawka 

podjęta została jednogłośnie. 

 

h) wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań wykraczających poza rok budżetowy 2013;  

Uchwała podjęta została jednogłośnie. 

 

Ad.7. 

Pani radca prawny poprosiła o głos i poprosiła sołtysów o szanowanie jej czasu oraz 

wcześniejsze umawianie się w sprawach porad prawnych. Sołtys Zaklikowa, J. Żelazny 

stwierdził, że niedopuszczalne jest, by radca prawny zatrudniony w Urzędzie Gminy nie miał 

czasu dla sołtysów i by sołtysi nie byli dopuszczani do jego usług. 

Zastępca Przewodniczącej Rady Gminy, W. Przywara uspokoiła dyskusję. Radny P. Szwedo 

zapytał, czy w przetargu na dostawy energii elektrycznej ujęte będą remizy OSP, czy 

remontowana będzie droga na Szelinę, jeśli pojawią się oszczędności po przetargach, kiedy 

naprawiona będzie droga koło Państwa Husów, kiedy rozpoczną się prace przy budowie 

boiska w Zdziechowicach, czy kanalizacja koło Państwa Stefaniaków będzie wykonana w 

oparciu o nowy projekt, czy o istniejącą dokumentację.  Wójt odpowiedział, że wszystkie 

prace wymienione przez radnego wykonane zostaną zgodnie z harmonogramem, zaś na 

podłączenie do kanalizacji musi być wykonana osobna dokumentacja. Radna B. Stryjecka 

zwróciła uwagę na bezsens zbierania odpadów zielonych. Radni K. Oszust, M. Mach i A. 

Grzyb opuścili obrady, o czym wcześniej informowali Przewodniczącą Rady Gminy. Radny R. 

Polański zapytał, kiedy będzie wyrównany zakręt koło Pana Stachyry, czy Gmina podpisze 

umowę z wędkarzami w sprawie dzierżawy zalewu. Wójt poinformował, że było spotkanie z 

wędkarzami i taka umowa zostanie podpisana. Radny E. Szymanowski poprosił o 

uzupełnienie ubytków asfaltu na skrzyżowaniu w Antoniówce. Radna M. Drzewi poprosiła o 

remont pomieszczenia dla harcerzy. Wójt poprosił radnych o interweniowanie w takich 

sprawach bezpośrednio w referatach Urzędu zamiast prowadzenia dyskusji podczas Sesji 

Rady Gminy. Radny K. Ziemiński poprosił, by Urząd interweniował w sprawie niszczenia 



asfaltu przy kopalni piasku. Radny J. Gajowiak po raz kolejny poprosił o rozważenie kwestii 

ustawienia zbiorczych kontenerów do segregowania śmieci. Sołtys Zaklikowa, J. Żelazny 

poprosił o zamontowanie koszy na śmieci wokół parku, zamontowanie słupków na ul. 

Nadbrzeżnej uniemożliwiających wjazd na teren Zalewu. Sołtys Zdziechowic Pierwszych, W. 

Stefaniak poprosił o przeprowadzenie melioracji łąk, gdyż ludzie nie mogą ich wykosić. Wójt 

wskazał rozwiązanie, jakim jest reaktywowanie spółki wodnej. Podkreślił, że mimo podjętych 

kilka lat wcześniej starań, nikt w Zdziechowicach nie chciał się tym zająć. 

Ad. 8. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Zastępca Przewodniczącej Rady Gminy zamknęła obrady 

XL  Sesji Rady Gminy Zaklików. 

 

Protokolant        Zastępca Przewodniczącej  

Rady Gminy 

         Wioletta Przywara 

 


